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سرمقاله

باز هم آلودگی هوا
ادامه از صفحه یک

از نظر همگان سازمان محیط زیست به عنوان 
متولی اصلی دغدغه های محیط زیستی از جمله 
آلودگی هوا شناخته می شوند اما با بررسی های 
دقیق تر می توان به این نتیجه رسید كه آلودگی هوا 
یكی از بحران های اصلی كشور به شمار می رود كه 
نیازمند همكاری و تعامل همه سازمان های مرتبط و 
تمركز مسوولان كشور برای كاهش پیامدهای این 

پدیده است.
سالیانه  هوا  آلودگی  رسمی،:  آمارهای  پایه  بر 
حدود هشت  میلیارد دلار خسارت می زند ، معضل 
آلودگی هوا تاثیر مخربی بر روی محیط زیست از 
جمله حیوانات و گیاهان دارد. این پدیده به سلامت 
فیزیكی افراد خدشه وارد می كند و افسردگی و 
اختلال های روانی شهروندان را افزایش می دهد. 
بنابراین باید گفت، آلودگی هوا یكی از معضل هایی 
است كه به افزایش هدررفت سرمایه ملی در كشور 
منجر می شود. بخش قابل توجهی از ناوگان حمل 
و نقل عمومی نیز با فرسودگی های زیادی مواجه 
است، این موضوع باعث ایجاد خطرهای زیست 
محیطی خواهد شد كه با توسعه و نوسازی وسایل 
حمل و نقل می توان ساز وكارهایی جهت كاهش 

میزان آلایندگی فراهم آورد.
لطمه  نیز  اقتصاد  به  تواند  می  هوا  آلودگی 
وارد سازد كه این امر ارتباطی مستقیم با زندگی 
نقش  نیز  و صنایع  ها  كارخانه  دارد.  شهروندان 
پررنگی در آلودگی هوا دارند و سلامت نیروی كار را 
تهدید می كنند كه می توان با بررسی دقیق علمی 
كاهش  به  زمینه  این  در  موثر  راهكارهای  ارایه  و 
این معضل كمك كرد. تعطیلی واحدهای آموزشی 
در مدت آلودگی هوا هزینه  های افزایش فعالیت 
دارد.  دنبال  به  را  پیش بینی  نشده  زمان های  در 
خستگی و مشكل های ناشی از آلودگی هوا بر روی 
عملكرد شاغلان و فعالان مختلف نیز تاثیر منفی 
می گذارد. تخریب بی رویه ساختمان ها به دلیل 
ذرات معلق در هوا و تاسیسات شهری نیز از دیگر 
خسارت هایی به شمار می رود كه آلودگی هوا به 

وجود می آورد.
در پایان پرسش اساسی که مطرح می شود آن 
است که ؛ به راستی چه اقدامات اساسی تا کنون 
برای رفع بحران آلودگی هوا صورت گرفته است و 
چه نهاد و یا سازمانی باید برای این مساله پاسخگو 

باشد؟

خبر

اخبار

وزیر دفاع: 
جسارت رژیم صهیونیستی قابل 

گذشت نیست
رژیم صهیونیستی  که  کرد  اعلام  دفاع  وزیر 
حتی اگر یک تیر به بیابان ما بزند به کشور ما 

جسارت کرده و برای ما قابل گذشت نیست.
حاشیه  در  نصیرزاده  امیر  ایسنا،  گزارش  به 
جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران اظهار 
و  افندی  سامانه  به  کرد  تلاش  دشمن  کرد: 
پدافندی ما آسیب برساند که موفقیت چندانی 
غیرعامل  پدافند  تمهیدات  ما  چون  نداشت، 
دیده بودیم. دانش پدافند ما بومی است و یکی 
روز  آن  فردای  را  دیده  آسیب  های  سامانه  از 
صهیونیستی  رژیم  اینکه  اما  کردیم.  جایگزین 
حتی اگر یک تیر به بیابان ما بزند به کشور ما 

جسارت کرده و برای ما قابل گذشت نیست.
صحت  آیا  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  وی 
کشور  آسمان  وارد  دشمن  های  جنگنده  دارد 
مورد  در  دفاع  وزیر  خیر.  گفت:  است؟  شده 
ادعای اسرائیل در زمینه از بین بردن توان پدافند 
و  بی خودی کرده  ادعای  کرد:  کشور، تصریح 
چنین چیزی نیست. وی ادامه داد: در صنایع 
دفاع نه کشته و زخمی داشتیم، چون تمهیدات 
لازم را دیده بودیم. وزیر دفاع تاکید کرد: در روند 
خللی  هیچ  موشک  مثل  آفندی  سامانه  تولید 
ایجاد نشده است، چون دانش آن بومی است. 
امیر نصیرزاده درباره پاسخ ایران به اسرائیل بیان 
کرد: ما متناسسب با قوانین بین المللی عمل می 
کنیم. طبق فرمان رهبر انقلاب نه تعلل می کنیم، 
مناسب  تدبیر  کنیم.  می  عمل  زده  شتاب  نه 
برای برای زمان و مکان مناسب در نظر گرفته 
می شود. وزیر دفاع درباره تولید مشترک سوخو 
۳۵ بین ایران و روسیه گفت: من از این موضوع 
اطلاعی ندارم. وی در پاسخ به این پرسش که آیا 
از طریق همسایه های شمالی از سوی اسرائیل 
مورد تعرض قرار گرفته ایم، بیان کرد: نه. وی 
برنامه های  هواپایه  پدافند  تقویت  برای  افزود: 
خوبی داریم که به موقع اعلام می کنیم. امیر 
نصیرزاده همچنین درباره تامین امنیت مرزهای 
امنیت در  تامین  برای  شرقی خاطرنشان کرد: 
شرق کشور، ساخت دیوار در مرزهای شرقی را با 
همکاری با افغانستان و پاکستان دردست اقدام 

داریم. تفاهم نامه امنیتی نیز با پاکستان داریم.

با صدور حکمی از سوی پزشکیان
محمدرضا فرزین رئیس کل بانک 

مرکزی شد
محمدرضا  حکمی  صدور  با  جمهور  رئیس 
مرکزی  بانک  کل  رئیس  سمت  به  را  فرزین 

جمهوری اسلامی ایران منصوب کرد.
این  در  پزشکیان  مسعود  ایسنا،  گزارش  به 
حکم از  فرزین خواسته است در چارچوب قانون 
اساسی اهداف سند چشم انداز و سیاست های 
کلی مصوب مقام معظم رهبری در تحقق اهداف 

دولت و حل مشکلات کشور مجدانه بکوشد.
متن حکم رئیس جمهور به شرح زیر است:

بسم الله  الرحمن الرحیم
جناب آقای محمدرضا فرزین

با عنایت به مصوبه جلسه مورخ 1401.10.08 
هیئت وزیران و در اجرای بندهای »2« و »۳« 
تشخیص  مجمع   1۳9۳.08.24 مورخ  مصوب 
بانک  اداره  نحوه  خصوص  در  نظام  مصلحت 
مرکزی جمهوری اسلامی ایران حکم جناب عالی 
جمهوری  مرکزی  بانک  کل  رئیس  عنوان  به 
تنفیذ  و  تایید  دوره  پایان  تا  ایران  اسلامی 

می گردد.
در  و  متعال  خداوند  به  اتکال  با  است  امید 
چارچوب قانون اساسی، اهداف سند چشم انداز 
معظم  مقام  مصوب  کلی  سیاست های  و 
رهبری)مدظله العالی( با رعایت منشور اخلاقی 
هیئت  با  تعامل  و  چهاردهم  دولت  کارگزاران 
و حل  دولت  اهداف  تحقق  در  وزیران  محترم 

مشکلات کشور مجدانه بکوشید.
توفیقات آن جناب را در انجام شایسته وظایف 

محوله از درگان خداوند سبحان خواستارم.
مسعود پزشکیان
رئیس جمهوری اسلامی ایران

عارف در جلسه ستاد تنظیم بازار :
باید جلوی سوءاستفاده دشمنان در 

عرصه اقتصادی را بگیریم
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به تشکیل و 
فعال شدن دبیرخانه ستاد تنظیم بازار با حضور 
معاونین و قائم مقام وزراء در وزارت صنعت، 
معدن و تجارت تاکید کرد: مدیران دستگاه ها 
با اقتدار وظایف و تصمیمات مورد نیاز در حوزه 
تنظیم بازار را اجرایی و عملیاتی و در صورت نیاز 
و موارد کلان و خاص به ستاد تنظیم بازار ارایه 

کنند.
به گزارش ایسنا،  محمدرضا عارف صبح امروز 
اینکه  بر  تأکید  با  جلسه  این  در  )چهارشنبه( 
تنظیم بازار در هر بخش به عهده دستگاه ذیربط 
است و با اقتدار از اختیار خود برای تصویب و 
اجرا کردن مصوبات استفاده کنند، تصریح کرد: 
باید با دادن میدان و اختیار، مدیران دستگاه ها 
بتوانند شجاعانه مصوبات و تصمیمات خود را 
اجرایی کنند و باید تصمیمات در سطح کلان، 
موارد خاص و فراقانونی نیازمند به مصوبه سران 
قوا، پشتیبانی و حمایت های لازم، هماهنگی بین 
دستگاهی و برخی مشکلات دستگاه ها در تنظیم 

بازار در ستاد تنظیم بازار دولت مطرح شود.
دولت  کار  به  آغاز  زمان  از  افزود:  عارف 
چهاردهم همگرایی بسیار خوبی بین سران قوا 
ایجاد شده است که در صورت ارائه تصمیمات 
در موارد خاص با دولت همراهی های لازم را به 

عمل خواهند آورد.
اصل  کرد:  تأکید  جمهور  رئیس  اول  معاون 
قوانین تدوین شده در برنامه هفتم توسعه لازم 
الاجرا و مبنای حرکت کشور است که البته به 
دلیل برخی از شرایط، رها کردن بازار امکان پذیر 
نیست و باید جلوی سوءاستفاده های دشمنان 

در عرصه اقتصادی را بگیریم.
وی بر ضرورت هماهنگی و ارتباط نزدیک با 
دستگاه های نظارتی از جمله دیوان عدالت اداری 
و سازمان بازرسی کل کشور تأکید کرد و گفت: 
های  دستگاه  با  دولت  مشترک  جلسات  باید 
نظارتی به صورت منظم تشکیل  و یا در صورت 
مورد نیاز در جلسات تصمیم گیری دولت حضور 
بخش  ها  دستگاه  این  که  چرا  باشند.  داشته 
مهمی از اجرای قوانین در کشور هستند و در 
کنار آن نیز می توان با ارتباط نزدیک از نیروهای 
و  هدف  یک  اساس  بر  نظارتی  های  دستگاه 

مسئولیت و تقسیم کار به جلو برویم.
معاون اول رئیس جمهور خاطرنشان کرد: در 
برنامه هفتم توسعه مصادیق کالاهای مشمول 
یارانه ارزی و ریالی و همچنین مصادیق کالاها 
و خدمات انحصاری و دولتی به همراه مراجع 
البته  که  است  شده  مشخص  گذاری  قیمت 
ضرورت دارد ستاد تنظیم بازار و دبیرخانه این 
ستاد در وزارت صمت قیمت گذاری، تنظیم گری 
و بویژه نظارت بر بازار را در دستور کار خود قرار 

دهند.

صبح دیروز در حالی صحن علنی مجلس دوازدهم 
به ریاست محمدباقر قالیباف، آغاز شد که درخواست 
مجدد استعفای عبدالکریم حسین زاده، نماینده اشنویه 
و نقده برای حضور در دولت پزشکیان مورد بحث و 
بررسی قرار گرفت و این بار با موافقت بهارستان نشینان 

همراه شد.  
این درحالیست که در هفته های گذشته نمایندگان 
با استعفای عبدالکریم حسین زاده و حضور او در دولت 
و  روستایی  توسعه  امور  معاون  عنوان  به  پزشکیان 
مناطق محروم مخالفت کرده بودند اما درپی پافشاری 
دولت، بالاخره مجلسی ها از موضع خود کوتاه آمدند و 
حسین زاده اولین معاون اهل سنت و کرُد رئیس جمهور 

شد.
چرا حسین زاده پیشنهاد پزشکیان را بدون تعلل 

پذیرفت؟
به گزارش خبرآنلاین طبق ماده 92 قانون آیین نامه 
داخلی مجلس، پس از آنکه تقاضای استعفا توسط 
متقاضی  نماینده  شد،  قرائت  مجلس  رئیسه  هیأت 
استعفا به دفاع از علت استعفای خود خواهد پرداخت. 
در همین راستا، عبدالکریم حسین زاده، با حضور در 
گفت:  نمایندگان  به  خطاب  مجلس،  تریبون  پشت 
اما  است،  شغله  دو  زاده  حسین  می گویند  »عده ای 
خداوند را شاهد می گیرم که یک بار هم به آن ساختمان 
نرفتم و در جلسه ای شرکت نکردم. حتی تیمی برای 
حفاظت بنده مشخص کردند، اما من قبول نکردم و 
گفتم تا زمانی که از مجلس خارج نشدم، حق نزدیکی 

به من را ندارید.«
با اشاره به علت پذیرفتن درخواست پزشکیان  وی 
گفت: »بدون هیچ گونه تعللی پیشنهاد رئیس جمهور 
توسعه  امور  در  جمهور  رئیس  معاون  تصدی  برای 
روستایی و مناطق محروم کشور را قبول کردم، چرا که 

برای خدمت به محرومان انگیزه زیادی دارم.«
حسین زاده ادامه داد: »نمایندگان مجلس! من یکی 
اندازه شما  از شما هستم و می دانم که هیچ کس به 
اشراف به نظام مسائل کشور ندارد. یقین دارم که اگر از 
یکی از شما بپرسند که فلان روز در کدام بخش و روستا 
مشکل وجود داشته است، خبر دارید. مطمئن باشید 
که بنده نظام مسائل فقر، بحران و فساد در کشور را با 

مشورت شما نمایندگان تدوین خواهم کرد.«
انتقادات  به  هم  گریزی  حسین زاده  همچنین 
بررسی  از  پیش  پزشکیان  حکم  صدور  از  نمایندگان 
تقاضای استعفا زد و بیان کرد: »یکی از مواردی که 
دوستان نماینده گله داشتند و به حق هم گله داشتند، 
زمان حکمی بود که برای بنده صادر و ابلاغ شد و آنان 
به شیوه ابلاغ حکم انتقاداتی داشتند. واقعیت آن است 
که هم بنده و هم رئیس جمهور به هیچ وجه من الوجوه 
مایل به این نبودیم که حکم امضا شده توسط رئیس 
از نمایندگی مجلس  از استعفای بنده  جمهور پیش 
و پیش از تأیید مجلس برای خروج بنده از مجلس، 

رسانه ای شود، اما این اتفاق افتاد.«
وی افزود: »بنده خداوند را شاهدم که حکم رئیس 
جمهور برای بنده یک حکم انشایی بود و حکم ابلاغی 

نبود و در رسانه ها منتشر شد.«
تندروها برای مخالفت با استعفای کریم حسین زاده 

به صف شدند
پس از اظهارات عبدالکریم حسین زاده، میکروفون ۶ 
نفر از نمایندگان در جهت مخالفت با استعفای او باز 
شد و به بیان دلایل مخالفت خود پرداختند. مخالفانی 
در  جلیلی  سعید  یاران  و  تندرو  طیف  از  بیشتر  که 
مجلس بودند. قاسم روانبخش، نماینده قم در مجلس، 
اولین فردی بود که در مخالفت با استعفای عبدالکریم 

حسین زاده، سخن گفت. 
او با اشاره به پافشاری دولت در تصمیم خود گفت: 

»برای من جای سوال و بسیار تعجب است که وقتی 
استعفای آقای حسین زاده یک بار در مجلس مطرح شد 
و مجلس مخالفت کرده است، چرا دولت بر این امر 
اصرار دارد؟ به نظرم این کار نوعی توهین به مجلس 
است چراکه اینگونه تلقی می کنند که نمایندگان بدون 
تفکر و دقت رای دادند و دوباره می خواهند یک بار دیگر 

با دقت و تدبیر به این استعفا رای دهند.«
استعفای  به  مجلس  فرض  به  »اگر  ادامه داد:  وی 
مجدد رای دهد ممکن است در بیرون شائبه ای مطرح 
و گفته شود که چه اتفاقی افتاده که مجلس از رای 
قبلی خود بازگشته است؟ همچنین باید به این نکته 
توجه کرد که مقام معظم رهبری توصیه داشته و دارند 
که تا می شود از مجلس وزیر و معاون انتخاب نشود 
چرا که نمایندگان مجلس با مردم پیمان بستند که تا 
4 سال نماینده مردم باشند. نمایندگان پیمانی 4 ساله 
با مردم می بندند. وقتی ما با استعفای آقای حسین زاده 
موافقت کنیم، مردم حوزه انتخابیه او برای مدتی از 

حضور نماینده محروم می شوند.«
در  جلیلی  سعید  راست  دست  ثابتی،  امیرحسین 
این  بود.  استعفا  این  دیگر  مخالفان  از  مجلس هم، 
نماینده تهران در مجلس گفت: »ما بحث شخصی 
با آقای حسین زاده نداریم و اگر امروز به جای ایشان 
فرد دیگری هم بود من مخالف بودم چرا که اینکه یک 
نفر سه هفته پیش در صحن صحبت کرده است و 
نمایندگان به هر دلیلی با استعفای او مخالفت کردند، 
مطرح  درخواست  همان  شرایط  تغییر  بدون  دوباره 
است؟  مجلس  با  لجبازی  از  غیر  این  آیا  می شود؛ 
خاطرم هست که در یکی از دولت ها وقتی وزرای دولت 
استیضاح می شد، رئیس جمهور برای آنها حکم مشاور 
صادر می کرد و گفته می شد که دولت در حال لجبازی 

با مجلس است.«
وی افزود: »مسئله بعدی این است که همه ما از 
مردم رای گرفتیم و قولی به مردم داده ایم که 4 سال در 

مجلس بمانیم؛ حال اینکه امروز به بهانه اینکه پست 
دهیم،  استعفا  مجلس  نمایندگی  از  بگیریم  دیگری 
باعث می شود که مردم بگویند که مجلس در راس امور 
نیست و نمایندگان مجلس را پله ای کردند تا به مناصب 
دیگر برسند.  از طرف دیگر طبق قانون، ایجاد معاونت 
توسعه روستایی بر عهده وزارت جهاد کشاورزی است، 
چرا کاری که خلاف قانون آئین نامه و همه چیز است 
را انجام دهیم؟ مسئله بعدی توصیه رهبری مبنی بر 
عدم خروج نمایندگان از مجلس است؛ رهبری به چه 
زبانی بگویند که مجلس را خالی نکنید؛ مردم نقده و 
اشنویه چه گناهی دارند که تا چند ماه نباید نماینده 

داشته باشند؟«
مهدی کوچک زاده، از دیگر نمایندگان تندرو مجلس 
بود که به عنوان مخالف در جایگاه قرار گرفت اما از 
نمایندگان خواست به تقاضای استعفای حسین زاده 
نمایندگانی  جمله  از  کوچک زاده  بدهند.  مثبت  رأی 
بود که به صدور حکم پیش از موعد مسعود پزشکیان 
معترض بود و گفت: »حسین زاده کرد غیرتمند و فرزند 
او برای  و نوه شهید است. چند هزار نفر مانند پدر 
حفظ تمامیت ارضی کشور شهید شدند؟ کور خواندید، 
ما مشکلی با کرد بودن و اهل تسنن بودن عبدالکریم 
نداریم. بلکه حرف بنده آن است که در این انتخابی 
که رئیس جمهور انجام داده است، اصل تعارض منافع 
رعایت نشده است. بهتر بود که رئیس جمهور فردی را 
برای مناطق محروم انتخاب کند که خودش متعلق به 

یک منطقه محروم نباشد.«
نماینده تهران بیان کرد: »از رئیس جمهور می خواهم 
که اول حکم ندهد و بعد نماینده استعفا دهد، بلکه باید 
قانون رعایت شود و وفاق فقط حول قانون قابل شکل 
است. البته این آنجایی که در رسانه ها بعضاً می گویند 
که علت مخالفت ما با حسین زاده مسائل مربوط به 
بیایید به  شیعه و سنی و فارس و کرد بودن است، 
استعفای حسین زاده رأی مثبت دهیم چرا که به هیچ 

وجه این مسائل دلایل مخالفت ما نبوده و نیست.«
 محمدرضا احمدی سنگر، نماینده رشت در مجلس 
به عنوان ششمین و آخرین مخالف استعفای عبدالکریم 
حسین زاده از نمایندگی مجلس بود که بیان کرد: »از 
اینکه آقای حسین زاده قصد خدمت دارد بسیار ممنون 
نمایندگان  نصیب  که  افتخاراتی  از  یکی  اما  هستیم 
مجلس می شود این است که مردم به آنها رای می دهند 
تا خدمت کنند و به نظر من در مجلس خدمتی است 

که شاید در دولت وجود نداشته باشد.«
وی افزود: »از سوی دیگر مردم عزیز نقده و اشنویه 
به امیدی به آقای حسین زاده رای داده اند؛ آنها همیشه 
ثابت کردند که در پای نظام، انقلاب و ارزش ها هستند 
و شهدای بسیاری تقدیم کرده اند. این مردم ولی نعمت 
به عنوان  رای می دهند که  ما  به  و وقتی  ما هستند 
نباید مجلس  باشیم،  امورات شان  پیگیر  آنها  نماینده 
را مسیری برای ارتقای خودمان قرار دهیم؛ نباید این 
موضوع در مجلس باب شود که نماینده به مجلس 
بیاید و با لابی گری به دولت راه پیدا کند؛ این موضوع 

موجب دلسرد شدن مردم می شود.«
این نماینده مجلس تاکید کرد: »ما نمایندگان مجلس 
در ابتدای دوره نمایندگی خود سوگند یاد کرده ایم که 
ودیعه ای را که ملت به ما سپرده است را به عنوان امینی 
عادل پاسداری کنیم و در انجام وظایف وکالت امانت 
و تقوا را رعایت نماییم؛ چه خدمت و سوگندی بهتر از 
این چرا که همه سوگند خورده ایم برای این مسیر، راه و 
نمایندگی کار کنیم و همواره به استقلال و اعتلای کشور 

و حفظ حقوق ملت و خدمت به مردم پایبند باشیم.«
رأی موافق بهارستان به عبدالکریم حسین زاده

در نهایت علی رغم تلاش تندروها برای رأی نیاوردن  
تقاضای استعفای عبدالکریم حسین زاده، بهارستانی ها 
به استعفای او رأی موافق دادند تا این نماینده مجلس 
به عنوان معاون امور توسعه روستایی و مناطق محروم 

کشور رئیس جمهور در دولت حضور پیدا کند.

رئیس جمهور با بیان اینکه یکپارچگی و اتحاد به دور از دعواهای 
قومی و جناحی زمینه ایجاد قدرت و وفاق ملی را در کشور فراهم 
می کند، گفت: هیچ تفاوتی بین قوم عرب، عجم، کرد و بلوچ نیست، 
ما با در کنار هم بودن می توانیم به قدرت و وفاق ملی برسیم تا جایی 

که نگذاریم بیگانگان نگاه نامناسبی به کشور ما داشته باشند.
به گزارش ایسنا، جلسه هیئت دولت پیش از ظهر روز چهارشنبه، 
به ریاست مسعود پزشکیان تشکیل، و با پیشنهاد وزیر کشور و 
تصویب اعضای هیئت دولت »منصور بیجار« به عنوان استاندار 
استان سیستان و بلوچستان انتخاب شد. پزشکیان در این جلسه 
با بیان اینکه از ابتدای تشکیل دولت چهاردهم، رسیدگی به مسایل 
و مشکلات استان سیستان و بلوچستان از دغدغه های اصلی بوده 
است، گفت: پس از مستقر شدن استاندار جدید، همه باید در کنار 

یکدیگر کمک کنیم تا مشکلات استان حل شود.
رئیس جمهور با اشاره به ظرفیت های کم  نظیر این استان، اظهار 
داشت: ظرفیت ترانزیتی استان، کشورهای همسایه و سواحل مکران 

می تواند ظرفیت های خوبی را برای استان به وجود آورد.
و  بلوچستان  و  استان سیستان  پزشکیان حل کردن مشکلات 

دستیابی به توسعه داخلی و بین المللی را نیازمند همراهی گروه های 
لازم با نگاه به طرح جامع استان دانست و گفت: حل مشکلات به 
وسیله طرح جامع استان امکان پذیر است و دولت هم با پشتیبانی ها 
و اختیارات لازم خود را مکلف به حل این مسایل می داند، زیرا ما 

خدمتگزار مردم هستیم.
رئیس جمهور با اشاره به سخنان خود در دوران تبلیغات انتخابات 
ریاست جمهوری مبنی بر اینکه باور و اعتقاد ما یکی بودن و پرهیز از 
برتریت قومی بر دیگری است، گفت: همان طور که خداوند متعال 
َّا خلَقَنْاکمُْ منِْ ذکَرٍَ وَ أنُثْی   َّاسُ إنِ ُّهاَ الن در قرآن مجید می فرماید »یا أیَ
َّهَ  َّهِ أتَقْاکمُْ إنَِّ الل وَ جعَلَنْاکمُْ شُعوُباً وَ قبَائلَِ لتِعَارفَوُا إنَِّ أکَرْمَکَمُْ عِندَْ الل
علَیمٌ خبَیرٌ« هیچ کسی نسبت به دیگری برتری ندارد، مگر با تقوا و 

این شعار و سرلوحه کار ما است.
پزشکیان با بیان اینکه یکپارچگی و اتحاد به دور از دعواهای قومی 
و جناحی زمینه ایجاد قدرت و وفاق ملی را در کشور فراهم می کند، 
گفت: هیچ تفاوتی بین قوم عرب، عجم، کرد و بلوچ نیست، ما با 
در کنار هم بودن می توانیم به قدرت و وفاق ملی برسیم تا جایی که 

نگذاریم بیگانگان نگاه نامناسبی به کشور ما داشته باشند.

عبدالکریم حسین زاده معاون رئیس جمهور در امور توسعه روستایی و مناطق محروم کشور شد

کوچ نماینده اهل سنت مجلس به پاستور
گروه سیاسی- صحن علنی مجلس یک روز پس از آنکه به کلیات اولین لایحه بودجه دولت پزشکیان رأی داد، بازهم در مسیر همراهی با دولت تازه روی کار 

آمده به استعفای یک نماینده خود نیز رأی مثبت داد تا او از امروز در قامت معاون رئیس جمهور ایفای مسئولیت کند.

هیچ تفاوتی بین قوم عرب، عجم، کرد و بلوچ نیستپزشکیان در جلسه هیئت دولت:

علی رغم تلاش 
تندروها برای 
رأی نیاوردن  

تقاضای 
استعفای 

حسین زاده، 
بهارستانی ها 
به استعفای 

او رأی موافق 
دادند تا این 

نماینده مجلس 
به عنوان معاون 

امور توسعه 
روستایی و 

مناطق محروم 
کشور رئیس 

جمهور در 
دولت حضور 

پیدا کند

 وزیر ارتباطات در خبر داده است که فرایند رجیستری آیفون از سر گرفته 
می شود؛ دبیر کل انجمن صنفی تلفن همراه کشور تاکید دارد، آزادسازی واردات 

آیفون می تواند منجر به تعدیل قیمت ها در بازار شود.
صبح دیروز، ستار هاشمی، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، طی توییتی از 
برطرف شدن مشکل رجیستری خبر داد و نوشت:»مشکل رجیستری آیفون 
با تدییر دولت وفاق، حمایت  رییس جمهور محترم و پیگیری فعالانه وزارت 
ارتباطات حل شد.« وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در ادامه گفت:»با مصوبه 
امروز هیات دولت و رفع ممنوعیت واردات آیفون، که با همراهی معاون حقوقی 
رییس جمهور و وزیر صمت حاصل شد، جزییات و آیین  نامه مرتبط با واردات 

آیفون در کوتاه  ترین زمان ممکن اعلام خواهد شد.«
نکته جالب اما سود 9۶ درصدی دولت از وارادات آیفون است. با مصوبه دیروز 
هیات وزیران و ابلاغ رسمی معاون اول رئیس جمهور، سود بازرگانی واردات 

گوشی های تلفن همراه ایفون 9۶ درصد تعیین شد.
در بخشنامه ابلاغی از سوی محمدرضا عارف معاون اول رئیس جمهور قید 
شده که "واردات هر نوع تلفن همراه هوشمند با نشان تجاری اپل، با سود 

بازرگانی 9۶ درصد مجاز می باشد”.
ارتباطات مبنی بر حل  هنوز شفاف سازی بیشتری در خصوص گفته وزیر 
مشکل رجیستری آیفون انجام نشده است اما می توان گفت که ممکن است 

رجیستری آیفون در کشور از سر گرفته شود و واردات آیفون آزاد شود.
همزمان،وزیر ارتباطات تاکید کرد:»معتقدم با  کار کارشناسی، ایجاد وفاق، 

بدون هیاهو و غوغا سالاری می توان سایر مشکلات فضای مجازی و مطالبات 
مردم را حل کرد.«  به گفته او با مصوبه امروز هیات دولت و رفع ممنوعیت که 
با همراهی معاون حقوقی رئیس جمهور و وزیر صمت حاصل شد، جزئیات و 

آیین نامه مرتبط با واردات آیفون در کوتاه ترین زمان ممکن اعلام خواهد شد.
به گزارش »ایسنا«، بحث ممنوعیت واردات گوشی های بالاتر از ۳00 یورو از 
تابستان سال 1۳99 مطرح شد که پس از آن تصمیمات جدیدی برای ممنوعیت 
واردات گوشی های بالای ۶00 دلار و در صدر آنها برند اپل گرفته شد. به گونه ای 
که اوایل سال 1401 اعضای کمیسیون اصل 90 مجلس وعده دادند تا نیمه 
اول سال )1۳99 ( واردات آیفون ممنوع شود.   درباره علت ممنوعیت واردات 
کالاهای لوکس مثل اپل اینگونه توضیح داده شد که در شرایطی که درگیر جنگ 
اقتصادی و کمبود منابع ارزی هستیم و برای تامین ارز مورد نیاز کالاهای اساسی 
و دارو دچار مشکلاتی هستیم، منطقی نیست که ما برای واردات کالاها و از 
جمله گوشی های لوکس ارز نیمایی مصرف کنیم. گفتنی است که آزادسازی 
واردات آیفون و از سرگیری فرایند رجیستری در سال های اخیر به یک مطالبه 
ملی بدل شده است، به طوری که درخواست »رجیستری و رفع ممنوعیت 
واردات گوشی های آیفون« که با زمان روی کار آمدن مسعود پزشکیان در دولت 

چهاردهم به ثبت رسید تا به امروز بیش از ۶4 هزار امضا داشته است.
را دل  امیدها  فرایند رجیستری می تواند  و  آیفون  واردات  از سرگیری  خبر 
کاربران ایرانی زنده کند؛ امیدها برای پیشروی در اصلاح سیاست هایی همچون 
فیلترینگ، به خصوص زمانی که علیرضا عبداللهی نژاد، روابط عمومی وزارت 

ارتباطات و فناوری اطلاعات، موضع وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات در مقابل 
فیلترینگ را به شکل شفاف بیان کرد و گفت:»موضع رسمی وزارت ارتباطات این 

است که محدودیت های اینترنت برداشته شود.«
آیفون ارزان می شود

نماینده پیشین وزیر صمت و دبیر کل انجمن صنفی تلفن همراه کشور، در 
گفت وگو با خبرآنلاین، در خصوص واکنشی که بازار موبایل کشور به این اتفاق 
نشان خواهد داد، گفت:» جلوگیری از فرایند رجیستری در سال های اخیر اشتباه 
بوده است؛ رجیستری فرایندی است که منجر به پایین آمدن قیمت نهایی کالا 
برای مصرف کننده و حفظ کیفیت آن می شود و در عین حال منجر می شود که 
کالا سریع تر و راحت تر به دست مصرف کننده برسد.« ابراهیم درستی، در ادامه 
افزود:»در حال حاضر بالای 110 هزار آیفون  14، 1۵ و 1۶ در دست مردم است که 
تعدادی از آن ها از مبادی قانونی و به شکل مسافری به دست مردم رسیده است 
و تعدادی نیز به شکل غیرقانونی وارد کشور شده است؛ برای بازگشت نظم به 
بازار و از بین بردن نگرانی مصرف کننده می بایست هرچه زودتر فرایند رجیستری 
از سر گرفته می شد.« درستی در ادامه گفت:» رجیستری آیفون به نفع مردم 
و دولت است و در نتیجه این کار آرامش به صنف موبایل فروشان باز خواهد 
گشت؛ مغازه داران باید بتوانند به راحتی کالای خود را بفروشند که این عمل در 

نتیجه از سرگیری رجیستری ممکن می شود.«
نماینده پیشین وزیر صمت در ادامه افزود:»از سرگیری رجیستری آیفون قطعا 
منجر به کاهش قیمت مدل های پایین تر آیفون می شود و بازار به ثبات می رسد و 

کالا به قیمت واقعی به دست مردم می رسد؛ از سرگیری رجیستری مانع واردات 
کالاهای ساختگی می شود و خدمات پس از فروش را نیز در پی خواهد داشت.«
او در آخر گفت:»آزادسازی واردات منجر به آسان تر شدن واردات می شود؛ 
کالایی که در بازار با کمبود مواجه است، گران می شود که در نتیجه آزادسازی 
واردات و فرایند رجیستری قیمت ها در بازار تعدیل می شوند و کالا به وفور در 

بازار یافت خواهد شد.«

گام نخست گشایش ها از سوی دولت برداشته شد
پایان ممنوعیت »آیفون«
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